
    
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
 Sammanträdesdatum
2025-06-16

Sammanträde med  Kommunfullmäktige 
Plats och tid Furulidskolans restaurang kl. 18:00 – 23:00 
Beslutande 

Ledamöter Paul Brinkmann (C) Mötesordförande 
Beata Allen (C)  
Tobias Kreuzpointner (C) §§ 52 – 56, 58 - 73 
Gudrun Andersson (C) 
Lars-Erik Fälth (C) 
Jan-Olof Persson (C) 
Jan Andersson (C) 
Arijana Jazic (S) §§ 52 – 55, 57 – 73 
Niklas Lindberg (S) §§ 52 – 55, 57 – 73  
Tommy Gustafsson (S) §§ 52 – 56, 58 – 73 
Annki Stark (S) 
Torbjörn Adolfsson (S) 
Lena Valencia (S) 
Fredrik Bodin (S) 
Maria Lundblom Bäckström (KD) 
Irene Oskarsson (KD) 
Marianne Cederqvist (KD) §§ 52 – 55, 57 – 73  
Caroline Wittrin (KD) 
Pia Eliasson (V) 
Mats Hansson (M) 
Caroline von Wachenfelt (M) 
Ulrik Isleborn (M) 
Christian Berntö (M) 
Yvonne Bäckelid (M) 
Kristin Apsey (SD) 
Gerald Aspey (SD) 
Anders Wennblad (SD) 

 

Tjänstgörande ersättare Mikael Jansson (M), ersätter Anita Walfridsson (M) 
Per-Magnus Svensson (S), ersätter Birgitta Svensson (S) 
Peter Lindsgård (SD), ersätter Kent Ohlsson (SD) 
Johan Hjertberg (M), ersätter Joacim Ember (M) 
Jimmy Ekström (L), ersätter Anna Ekström (L) 
Ulf Engström (L), ersätter Johanna Bladelius (L) 

Ej närvarande  
Ledamöter Peter Sörensson (SD) 

Gabriel Soldan (SD) 
 

Tjänstemän Hugo Thorén, sekreterare 
 Mikael Fornander, kommundirektör  
      

Utses att justera Caroline Wittrin (KD) och Caroline von Wachenfelt (M) 
 

Justeringens plats  Teams, 2025-06-17    Paragrafer 52-73 
och datum 
Underskrifter                     
 Sekreterare   ……………………………………………   
  Hugo Thorén 
 Ordförande   ……………………………………………  
 Paul Brinkmann 
 Justerande   ……………………………………………. 
 Caroline Wittrin (KD) och Caroline von Wachenfelt (M) 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

  Sammanträdesdatum 
 

Kommunfullmäktige  2025-06-16  
 
   
   ANSLAG/BEVIS 
  Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 
 
Organ Kommunfullmäktige 
 
Sammanträdesdatum 2025-06-16 
 
Förvaringsplats  
för protokollet Kommunhuset 
 
Datum då anslag  2025-06-17 Datum då anslag  2025-07-09 
publiceras  tas bort 
 
 
Underskrift …………………………………………… 
 Hugo Thorén 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

  Sammanträdesdatum 
 

Kommunfullmäktige  2025-06-16  
§ 52 Upprop  4 

§ 53 Val av justerare  5 

§ 54 Inkomna medborgarförslag, motioner 
och interpellationer 

 6 

§ 55 Godkännande av föredragningslista  7 

§ 56 Årsredovisning Höglandets 
samordningsförbund 2024 

2025/29 8 

§ 57 Årsredovisning Mediacenter 
Jönköpings län 2024 

2025/69 9 

§ 58 Tertialrapport Aneby kommun 2025/6 10 

§ 59 Budget 2026 och flerårsplan 2027 - 
2028, del 1 

2025/226 11 
- 
13 

§ 60 Undertecknande av CEMR-
deklarationen 

2024/91 14 
- 
17 

§ 61 Antagande av 
kompetensförsörjningsstrategi 

2024/81 18 

§ 62 Revidering av pensionspolicy 2025/184 19 

§ 63 Motion: Angående översyn och 
utökning av parkeringsplatser för 
rörelsehindrade i Aneby centralort 

2025/203 20 
- 
23 

§ 64 Medborgarförslag: Om cykelväg från 
Stalpet till Ralingsåsgården 

2024/224 24 
- 
27 

§ 65 Medborgarförslag: Om att uppföra en 
glasskiosk på Skärsjö badplats 

2024/261 28 
- 
30 

§ 66 Medborgarförslag: Angående 
hundlatriner 

2024/131 31 
- 
32 

§ 67 Fyllnadsval politiskt uppdrag som 
ersättare i Marbäcks skogsallmänning 

2025/218 33 

§ 68 Avsägelse politiskt uppdrag som 
ersättare i kommunfullmäktige 

2025/237 34 

§ 69 Avsägelse politiskt uppdrag som 
ersättare i kommunstyrelsen och 
barn- och utbildningsutskottet 

2025/249 35 

§ 70 Fyllnadsval politiskt uppdrag som 
ersättare i kommunstyrelsen 

2025/249 36 

§ 71 Ej verkställda beslut till IVO kvartal 2 2025/35 37 

§ 72 Anmälningsärenden  38 

§ 73 Svar på interpellation från Pia 
Eliasson V till sociala utskottets 
ordförande gällande budget omsorg 

2025/274 39 
- 
43 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2025-06-16 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 52 Upprop 
 
Beslut  
Mötesordförande Paul Brinkmann öppnar mötet. 

Mötesordförande uppvaktar Johan Hjertberg (M) med blommor för att 
uppmärksamma hans 50-årsdag. 

Kommunfullmäktige beslutar  

att upprop genomförs, samt  

att antalet tjänstgörande ledamöter fastställs till 33. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2025-06-16 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 53 Val av justerare 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att utse Caroline Wittrin (KD) och Caroline von Wachenfelt (M) till justerare. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2025-06-16 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 54 Inkomna medborgarförslag, motioner och 
interpellationer 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att överlämna medborgarförslaget och motionerna till kommunstyrelsen för 
beredning. 

att den inkomna interpellationen om budget äldreomsorg tas upp för behandling 
under § 73 på dagens möte.  

att den inkomna interpellationen om brev gällande asylärenden tas upp på nästa 
fullmäktigesammanträde i september. 

Ärendebeskrivning  
Det har inkommit ett medborgarförslag, två interpellationer och två motion:  

Medborgarförslag om sysselsättningsgrad för sjuksköterskor. KS 2025/266. 
Inkommen 2025-05-29. 

Interpellation från Pia Eliasson (V) till sociala utskottets ordförande gällande 
budget äldreomsorg. KS 2025/274. Inkommen 2025-06-09.  

Interpellation från Pia Eliasson (V) till kommunstyrelsens ordförande gällande 
brev om asylärenden. KS 2025/278. Inkommen 2025-06-13. 

Motion från Mats Hansson (M) om Åsens by. KS 2025/279. Inkommen 2025-06-
13. 

Motion från Kristin Apsey (SD) gällande avfallsplan. KS2025/280. Inkommen 
2025-06-16. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2025-06-16 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 55 Godkännande av föredragningslista 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att godkänna föredragningslistan. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2025-06-16 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 56 Årsredovisning Höglandets 
samordningsförbund 2024 
Dnr KS 2025/29 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att bevilja styrelsen för Höglandets samordningsförbund ansvarsfrihet för 2024. 

Jäv 
Arijana Jazic (S), Niklas Lindberg (S) och Marianne Cederqvist (KD) anmäler jäv 
och deltar inte i handläggning eller beslut i ärendet. 

Ärendebeskrivning  
Styrelsen för Höglandets Samordningsförbund har överlämnat årsredovisning för 
2024 och revisionsberättelse för beslut om ansvarsfrihet. Årsredovisningen för 
2024 är fastställd och revisorerna har överlämnat revisionsberättelse i vilken de 
tillstyrker beviljandet av ansvarsfrihet. 

Beslutsunderlag  
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2025-05-05 
Årsredovisning 2024 
Revisionsberättelse 
Tjänsteskrivelse, 2025-04-14 
      

Beslutet skickas till 
Höglandets samordningsförbund 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2025-06-16 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 57 Årsredovisning Mediacenter Jönköpings 
län 2024 
Dnr KS 2025/69 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att godkänna årsredovisning 2024 för kommunalförbundet Mediacenter 
Jönköpings län, samt  

att bevilja direktionen i kommunalförbundet Mediacenter Jönköpings län 
ansvarsfrihet för år 2024. 

Jäv 
Tommy Gustafsson (S) och Tobias Kreuzpointner (C) anmäler jäv och deltar inte 
i handläggning eller beslut i ärendet. 

Ärendebeskrivning  
Kommunalförbundet Mediacenter Jönköpings län, ägs gemensamt av alla länets 
13 kommuner och Region Jönköpings län. Huvuduppdraget är att samordna och 
ge service åt länets alla kommuner inom områdena Film och media, AV-
utrustning och elektronik samt vara ett stöd för länets kommuner inom IKT-
pedagogik. Uppdraget ger länets kommuner möjlighet att bedriva en verksamhet 
som är modern, kostnadseffektiv och ger bättre kvalitet, vilket borgar för en högre 
måluppfyllelse för länets elever.  

I enlighet med § 6 i förbundsordningen och kap 9 § 20 i kommunallagen har 
revisorernas berättelse för föregående år avseende kommunalförbundet 
Mediacenter Jönköpings län översänts till kommunen för godkännande och 
beviljande av ansvarsfrihet. 

Beslutsunderlag  
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2025-05-05 
Årsredovisning 2024 
Revisionsberättelse 
Revisionsrapport 
Tjänsteskrivelse, 2025-04-14 
      

Beslutet skickas till 
Mediacenter Jönköpings län 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 

Kommunfullmäktige 2025-06-16 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KF § 58 Tertialrapport Aneby kommun 
Dnr KS 2025/6 
 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  
 

att godkänna tertialrapporten per april 2025, samt 
 

att förvaltningen fortsätter arbetet med åtgärder för att nå en ekonomi i balans på 
verksamhetsnivå. 
 

Ärendebeskrivning  
Resultatet för perioden till och med april är positivt och uppgår till 15,5 miljoner 
kronor. I detta utfall ingår 10,3 miljoner kronor i markåtkomstbidrag för Furulids 
naturreservat. Exklusive bidraget blir resultatet 5,1 miljoner kronor, vilket är en 
förbättring med 4,9 miljoner kronor jämfört med samma period föregående år. 
Aneby kommun visar en prognos på 10,0 miljoner kronor. Jämfört med budgeten 
på 13,0 miljoner kronor innebär detta ett sämre resultat med 3,0 miljoner kronor. 
Exklusive markåtkomstbidraget ger prognosen ett resultat på -0,3 miljoner kronor, 
vilket dock är en förbättring jämfört med föregående månad. 
 

Verksamheternas resultat för perioden jämfört med budget visar en negativ 
avvikelse om -3,5 miljoner kronor. Prognosen visar på -15,1 miljoner kronor. De 
negativa prognosavvikelserna återfinns inom sociala avdelningen om -13,0 
miljoner kronor, barn- och utbildningsavdelningen om -2,6 miljoner kronor samt 
revisionen om -0,15 miljoner kronor. Kommunövergripande, 
kommunserviceavdelningen och samhällsbyggnadsavdelningen visar på ekonomi i 
balans. De genomförda åtgärderna har gett effekt. Vid samma period föregående 
år var verksamheternas resultat -7,3 miljoner kronor. Främst är det effekter på 
personalkostnaderna. 
 

Finansförvaltningens resultat för perioden visar på 11,7 miljoner kronor, varav 
markåtkomstbidraget utgör 10,3 miljoner kronor. Prognosen för 
finansförvaltningen är 12,1 miljoner kronor för helåret 2025, exklusive bidraget är 
prognosen 1,8 miljoner kronor. De finansiella förutsättningarna för 2025 påverkas 
till stor del av att befolkningen minskade fram till 1 november 2024. Jämfört med 
budgeterat invånarantal är skatte- och bidragsintäkterna cirka 4 miljoner kronor 
lägre under 2025. 
 

Under januari-april har 5,4 miljoner kronor förbrukats av årets investeringsbudget, 
som uppgår till 58,8 miljoner kronor. Prognosen för året uppgår till 58,3 miljoner 
kronor. 
 

Under 2025 följs 12 styrtal upp i årsredovisningen, delårsrapporten och i vissa fall 
även i tertialrapporten. Sex av styrtalen har följts upp under första tertialet. Av 
dessa är fem styrtal uppnådda. Inom respektive avdelning pågår fortsatt åtgärder 
för att nå en ekonomi i balans och för att uppnå hållbara förändringar i de 
genomförda åtgärderna. Åtgärder presenteras inom avdelningarnas 
tertialrapporter. 
 

Yrkanden 
Beata Allen (C) och Fredrik Bodin (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till 
beslut. 
 

Beslutsunderlag  
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2025-06-02 
Tjänsteskrivelse, 2025-05-16 
Tertialrapport 2025 Aneby kommun 
      

Beslutet skickas till 
Ekonomichef 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 

Kommunfullmäktige 2025-06-16 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KF § 59 Budget 2026 och flerårsplan 2027 - 2028, 
del 1 
Dnr KS 2025/226 
 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  
 

att fastställa skattesatsen för 2026 till 22,09, 
 

att fastställa Budget 2026 med flerårsplan 2027-2028 enligt dokument Budget 
2026 del 1, 
 

att fastställa mål för verksamheten och finansiella mål enligt den 
kommunövergripande verksamhetsplanen i Budget 2026 del 1, 
 

att fastställa investeringsramen 2026 till 58,8 miljoner kronor för kommunen, 
 

att kommunstyrelsen har rätt att nyupplåna, det vill säga öka kommunens 
låneskuld upp till 153 miljoner kronor, 
 

att kommunstyrelsen under år 2026 har rätt att omsätta lån, det vill säga låna upp 
nya lån motsvarande beloppet på de lån som förfaller till betalning under 2026, 
 

att fastställa borgensavgifterna för 2026 till 0,99 för Aneby Miljö & Vatten AB 
och 0,74 för Stiftelsen Aneby Bostäder, samt 
 

att i november komplettera Budget 2026 med flerårsplan 2027-2028 med en 
redogörelse för ekonomin under budgetåret i de kommunala koncernföretagen för 
budget 2026.  
 

Reservation 
Mats Hansson (M), Caroline von Wachenfelt (M), Ulrik Isleborn (M),  
Christian Berntö (M), Yvonne Bäckelid (M), Johan Hjertberg (M) och  
Mikael Jansson (M) reserverar sig till förmån för Mats Hanssons (M) förslag till 
beslut. 
 

Kristin Apsey (SD), Gerald Apsey (SD), Peter Lindsgård (SD),  
Anders Wennblad (SD) reserverar sig till förmån för Kristin Apseys (SD) förslag 
till beslut. 
 

Jimmy Ekström (L) och Ulf Engström (L) reserverar sig till förmån för  
Jimmy Ekströms (L) förslag till beslut. 
 

Ärendebeskrivning  
Vårens budgetprocess har lett fram till ett förslag till drift- och investeringsbudget 
för 2026 och flerårsplan 2027-2028. Förslaget innebär en oförändrad kommunal 
skattesats på 22,09. För 2026 föreslås ett budgeterat årsresultat på 12 417 tkr, som 
motsvarar en resultatnivå om 2,3 procent av skatter och bidrag.  
 

Kommunstyrelsen överlämnade vid sitt sammanträde den 3 mars 2025 
budgetdirektivet inför verksamhetsår 2026 till budgetberedningen. 
Budgetdirektivet pekade ut den politiska viljeinriktningen och uppdragen för 
budgetarbetet 2026. 
 

De ekonomiska förutsättningarna bygger på SKRs (Sveriges Kommuner och 
Regioners) skatteunderlagsprognos från april, cirkulär 25:21. Volymförändringar i 
verksamheten baseras på befolkningsprognosen från mars 2025. 
Budgetberedningen har haft sammanträden den 24 februari, 24 mars, 7 april, 24 
april, 13 maj och 19 maj. Den 10-11 mars 2025 hölls kommunstyrelsens 
budgetdagar. Investeringsbudgeten har beretts i kommunledningsgruppen och är 
en sammanställning över de projekt som anses mest aktuella att genomföra under 
2026 och i planen för 2027 och 2028.  
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 

Kommunfullmäktige 2025-06-16 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

Investeringsbudgeten finns som en del i dokumentet Budget 2026 del 1. 
 

Investeringarna för 2026 för kommunen uppgår 58 818 tkr. Kommande 
investeringar beräknas finansieras med en låneskuld om högst 153 miljoner 
kronor. Nuvarande låneskuld är 87,7 miljoner kronor. 
 

Följande förslag på förändringar sker i driftramarna: 
 

Verksamheten tilldelas 1 918 tkr i budgetramarna för indexkompensation. 
Volymersättningen förändras för barn- och utbildningsavdelningen genom en 
minskning om -3 111 tkr. Volymersättningen förändras till sociala avdelningen om 
1 489 tkr. Satsningar enligt nedan görs i budget om totalt 10 871 tkr för 2026.  
För 2027-2028 är det ytterligare 866 tkr i budget, vilket blir totalt 11 737 tkr.  
 

• LSS-boende verksamhet och drift 
• Vireda skola drift 
• IKE gymnasiet 
• Finansieringsprincipen, avseende nya bestämmelser enligt socialtjänstlagen 

samt fast omsorgskontakt inom särskilt boende 
• Valet 2026 
• Kommunrevisionen, uppräkning samt fördjupad granskning 
• Höglandsförbundet, uppräkning löner och hyror samt tillkommande 

system 
• Överförmyndarverksamhet, ny tjänst 
• Föreningsbidrag 
• Minska underskott för placeringar av barn och unga 
• Kompetensutveckling äldreomsorg och funktionshinderomsorg 
• Skolsocialt team 
• SmåKom 
• Livsmedel prisökningar 

 

Beskrivning finns i Budget 2026 del 1 i avsnitten Arbete med budget 2026 och 
Budget 2026 per nämnd. Det övergripande styrkortet för 2026 har arbetats fram 
utifrån Strategiska planen för 2024-2027 och innehåller 11 styrtal. 
I Kommunallagen kapitel 11 6a § ska budgeten innehålla en redogörelse för 
ekonomin under budgetåret i de kommunala koncernföretagen. Utifrån att 
koncernföretagens budgetprocess i huvudsak sker under hösten 2025, kommer 
Budget 2026 del 1 att kompletteras med dessa uppgifter. Budget 2026 del 1 
fastställs av kommunfullmäktige i november med kompletteringar av dessa 
uppgifter. Utskotten och samhällsbyggnadsnämnden har efter 
kommunfullmäktiges beslut i uppdrag att lägga detaljbudget och verksamhetsplan 
utifrån budget 2026 del 1. Detaljbudget samt verksamhetsplan för avdelningarna 
sammanställs därefter till ”Budget 2026 del 2” som fastställs av kommunstyrelsen 
och anmäls till kommunfullmäktige i december. 
 

Yrkande 
Beata Allen (C), Tobias Kreuzpointner (C), Arijana Jazic (S), Maria Lundblom 
Bäckström (KD), Marianne Cederqvist (KD), Irene Oskarsson (KD),  
Fredrik Bodin (S), Lars-Erik Fälth (C) och Lena Valencia (S) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 

Mats Hansson (M), Caroline von Wachenfelt (M) och Ulrik Isleborn (M) yrkar 
bifall till Moderaternas budgetförslag. 
 

Jimmy Ekström (L) yrkar bifall till Liberalernas budgetförslag. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 

Kommunfullmäktige 2025-06-16 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

Kristin Apsey (SD) yrkar på: 
 att en översyn genomförs av kommunens chefsstruktur i syfte att minska 

antalet chefer, 
 att en utredning tillsätts för att undersöka möjligheten att minska antalet 

rektorer i syfte att effektivisera ledarskapet utan att kompromissa med 
kvalitet, samt 

 att 1 miljon tas från exploateringsbudgeten och läggs på kommunens gator 
och vägar. 

 

Pia Eliasson (V) yrkar på en skattehöjning på 1 kr. De ca 15 miljoner det genererar 
fördelas enligt följande: 80% till socialförvaltningen för ge en budget som 
stämmer bättre överens med verkligheten för externa placeringar, samt att säkra 
en god och fungerande omsorg till samtliga omsorgstagare i kommunen, utan att 
personalen bränner ut sig. 20% till barn och utbildningsförvaltningen för att utöka 
personaltätheten i framförallt förskolan. 
 

Beslutsgång 
Mötesordförande Paul Brinkmann (C) ställer Pia Eliassons (V) yrkande om 
skattehöjning på 1 kr mot kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 

Mötesordförande Paul Brinkmann (C) ställer Kristin Apseys (SD) tilläggs- och 
ändringsyrkande mot kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 

Mötesordförande Paul Brinkmann (C) ställer kommunstyrelsens förslag till beslut, 
Mats Hanssons (M) förslag till beslut och Jimmy Ekströms (L) förslag till beslut 
mot varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 

Beslutsunderlag  
Protokollbeslut kommunstyrelsen, 2025-06-02 
Tjänsteskrivelse, 2025-05-14 
Budget del 1 2026 Aneby kommun 
Regler för budgetdebatt 
Protokollsbeslut kommunfullmäktiges presidium, 2025-04-09 
Budgetförslag Vänsterpartiet 
Budgetförslag Moderaterna 
Budgetförslag Liberalerna 
Budgetyrkande Sverigedemokraterna 
      

Beslutet skickas till 
Ekonomichef 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 

Kommunfullmäktige 2025-06-16 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KF § 60 Undertecknande av CEMR-deklarationen 
Dnr KS 2024/91 
 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  
 

att återremittera ärendet till kommunstyrelsen. 
 

Ärendebeskrivning  
Kommuner och regioner har en viktig roll i jämställdhetsarbetet som politisk 
arena, arbetsgivare och välfärdsleverantör. Beslut som fattas i kommuner och 
regioner kan skapa förutsättningar för ett jämställt samhälle, eller förstärka 
ojämställda strukturer. 
 

Aneby kommuns ska arbeta för att kommunens service, tjänster och 
myndighetsutövning ska vara likvärdig för män och kvinnor. Aneby kommun ska 
även som arbetsgivare arbeta för jämställdhet. 
 

SKR rekommenderar kommuner och regioner att underteckna CEMR-
deklarationen, framtagen av de europeiska kommun- och regionförbundens 
samarbetsorganisation Council of European Municipalities and Regions (CEMR). 
 

Deklarationen är ett verktyg för kommuner och regioner att integrera 
jämställdhetsperspektivet i sina verksamheter. Länsstyrelsen har på uppdrag av 
regeringen tagit fram en länsstrategi för jämställdhet, Ett jämställt Jönköpings län 
2024--2027, som utgår från den nationella jämställdhetspolitiken och pekar ut 
regionala utmaningar och behov. Arbetsgivare kan inom sitt jämställdhetsarbete 
ansluta sig till Länsstyrelsens och Region Jönköpings Läns digitala plattform Jäj! 
För ett jämställt Jönköpings län för att sprida kunskap och inspiration om 
jämställdhetsarbete. 
 

Bakgrund till jämställdhetsarbetet i Aneby kommun 
Jämställdhet är en del av Agenda 2030 men det är också ett eget nationellt 
politiskt mål. För Aneby kommun är jämställdhetsarbetet viktigt både internt som 
arbetsgivare och externt i som välfärdsleverantör till invånarna. 
 

Som en av kommunerna i Jönköpings län står Aneby inför flera 
jämställdhetsutmaningar. Dessa inkluderar behovet av en jämn könsfördelning i 
beslutsfattande organ och att motverka hot och trakasserier mot förtroendevalda, 
särskilt kvinnor. Även inom det våldsförebyggande arbetet finns behov av att 
utmana negativa normer kring kön. För Aneby kommun som arbetsgivare är det 
också viktigt att motverka könssegregering på arbetsmarknaden, där 
kvinnodominerade yrken ofta har sämre villkor.  
Detta påverkar kommunens kompetensförsörjning, särskilt inom välfärdsyrken 
som skola, vård och omsorg. 
 

Aneby kommuns deltagande i regionalt samarbete 
Kommundirektörsmötet i Jönköpings län rekommenderar att Aneby kommun, 
tillsammans med övriga kommuner och regionen, undertecknar CEMR-
deklarationen.  
 

Vid undertecknande åtar sig Aneby kommun att upprätta en handlingsplan för 
jämställdhet som anger kommunens prioriteringar för genomförandet. 
Länsstyrelsen i Jönköpings läns strategi för jämställdhet föreslås användas som 
förslag till denna prioritering. För Aneby kommun innebär detta en möjlighet att 
delta i ett gemensamt utvecklingsarbete kring jämställdhet tillsammans med andra 
kommuner i länet. Arbetet kommer att ske med stöd av Länsstyrelsen i 
Jönköpings län och omfattar erfarenhetsutbyte och lärande mellan kommunerna. 
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Genom att Aneby kommun även ansluter sig till www.jajkpg.se kan kommunen 
både hämta inspiration och visa hur vi aktivt bidrar i jämställdhetsarbetet i 
Jönköpings län. Aneby kommun föreslås underteckna CEMR-deklarationen, 
ansluta sig till Jäj och påbörja ett utvecklingsarbete kring jämställdhet med stöd av 
Länsstyrelsen i Jönköpings län. Vid undertecknande av CEMR-deklarationen åtar 
sig Aneby kommun att upprätta en handlingsplan för jämställdhet. 
 

Jämställdhetsarbetet som del av strategiska planen 
Aneby kommun arbetar långsiktigt och systematiskt för jämställdhet och jämlikhet 
som en del av kommunens övergripande utvecklingsarbete. Jämställdhetsfrågorna 
är integrerade i den strategiska planen för 2024–2027, där de ses som en 
grundläggande del i arbetet med att uppnå ett hållbart samhälle i linje med Agenda 
2030 och de nationella jämställdhetspolitiska målen. Kommunens övergripande 
ambition är att skapa ett jämlikt och jämställt samhälle där alla människor har 
möjlighet att leva ett gott liv med goda livsvillkor, utan orättfärdiga skillnader. 
Detta genomsyrar flera delar av den strategiska planen. 
 

Människors lika värde och social hållbarhet: Kommunen strävar efter att 
erbjuda jämlika och jämställda tjänster och välfärdslösningar.  
 

Social hållbarhet är ett prioriterat område, och Aneby arbetar för att förebygga 
utsatthet, främja inkludering, förbättra sysselsättningsgraden och säkra tillgången 
till trygg och långsiktigt hållbar välfärd. 
 

Demokrati och delaktighet: Ett jämställt samhälle förutsätter att alla 
medborgare har möjlighet att vara delaktiga i den demokratiska processen. Aneby 
kommun arbetar därför för att öka medborgarnas inflytande och engagemang 
genom exempelvis medborgardialoger och andra former av deltagande, utöver 
rätten att rösta i val. Särskilt fokus läggs på att nå grupper som historiskt haft 
svagare representation och röst i samhällsutvecklingen. 
 

Förebyggande arbete för självständighet och hälsa: Jämställdhet är nära 
kopplat till folkhälsa och livsvillkor. Kommunen satsar på förebyggande insatser 
och hälsofrämjande arbete i enlighet med omställningen till Nära vård. Målet är att 
skapa livsmiljöer där kvinnor och män, flickor och pojkar, på lika villkor kan 
känna trygghet, utvecklas och leva ett aktivt och självständigt liv – genom hela 
livscykeln. 
 

Jämställdhet som en integrerad del i all verksamhet: För att uppnå verklig 
jämställdhet krävs att perspektivet integreras i kommunens styrning, planering och 
dagliga verksamhet. Det innebär att alla beslut, insatser och tjänster ska utformas 
med hänsyn till hur de påverkar invånarna. Detta gäller oavsett 
verksamhetsområde. Genom dessa insatser stärker Aneby kommun sitt åtagande 
att arbeta för ett jämställt samhälle, i enlighet med CEMR-deklarationens 
principer om jämställdhet mellan kvinnor och män på lokal och regional nivå. 
 

Genomförande i Aneby kommun 
För Aneby kommuns del innebär undertecknandet av CEMR-deklarationen att 
kommunens förvaltningar ska arbeta med jämställdhetsintegrering inom ramen 
för kommunens befintliga styrmodell. Arbetet kommer att struktureras enligt 
följande: 

1. Varje avdelning inom Aneby kommun genomför en kartläggning/analys 
av sin verksamhet ur ett jämställdhetsperspektiv 

2. Utifrån analysen tas kvalitetsfaktorer och/eller utvecklingsmål fram med 
tillhörande aktiviteter för respektive verksamhet 

3. De aktiviteter som genomförs för att förbättra kvalitetsfaktorerna eller 
uppnå målen kommer tillsammans att utgöra Aneby kommuns 
handlingsplan för jämställdhetsintegreringsarbetet 
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Yrkande 
Beata Allen (C), Maria Lundblom Bäckström (KD), Jimmy Ekström (L),  
Lars-Erik Fälth (C), Fredrik Bodin (S), Tobias Kreuzpointner (C),  
Lena Valencia (S), Per-Magnus Svensson (S) och Irene Oskarsson (KD) yrkar 
bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 

Kristin Apsey (SD) yrkar på att ärendet ska återremitteras, med motivering att 
kommunstyrelsen ska ges i uppdrag att genomföra en konsekvensanalys av vad ett 
undertecknande av CEMR-deklarationen skulle innebära för Aneby kommuns 
verksamhet, ekonomi och handlingsfrihet. 
 

Mats Hansson (M) yrkar bifall till Kristin Apseys (SD) förslag till beslut. 
 

Beslutsgång 
Mötesordförande Paul Brinkmann (C) ställer återremissyrkandet under 
proposition och finner att kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras 
idag. Omröstning begärs. 
 

Omröstning 
Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning:  
Ja-röst för att ärendet ska avgöras på mötet  
Nej-röst för Kristin Apseys (SD) yrkande om att återremittera ärendet till 
kommunstyrelsen.  
 

Kommunfullmäktige beslutar således med 21 ja-röster, 11 nej-röster och 1 
nedlagd röst att genom en minoritetsåterremiss återremittera ärendet till 
kommunstyrelsen. 
 

Beslutsunderlag  
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2025-06-02 
Tjänsteskrivelse, 2025-05-07 
      

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 
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Omröstningslista 1. Kommunfullmäktige 2025-06-16 
 

 
 Ledamöter Parti  Tjänstgörande ersättare Ja Nej Avstår 

Beata Allen C  X   

Paul Brinkmann C  X   

Tobias Kreuzpointner C  X   

Gudrun Andersson C  X   

Lars-Erik Fälth C  X   

Jan-Olof Persson C  X   

Jan Andersson C  X   

Arijana Jazic S  X   

Niklas Lindberg S  X   

Tommy Gustafsson S  X   

Annki Stark S  X   

Torbjörn Adolfsson S  X   

Lena Valencia S  X   

Fredrik Bodin S  X   

Maria Lundblom Bäckström KD  X   

Irene Oskarsson KD  X   

Marianne Cederqvist KD  X   

Caroline Wittrin KD  X   

Pia Eliasson V  X   

Mats Hansson M   X  

Joakim Ember M Johan Hjertberg  X  

Caroline von Wachenfelt M   X  

Ulrik Isleborn M   X  

Christian Berntö M   X  

Yvonne Bäckelid M   X  

Anita Walfridsson M Mikael Jansson  X  

Kristin Apsey SD   X  

Kent Ohlsson SD Peter Lindsgård  X  

Peter Sörensson SD Frånvarande    

Gerald Apsey SD   X  

Anders Wennblad SD   X  

Gabriel Soldan SD Frånvarande    

Anna Ekström L Jimmy Ekström X   

Johanna Bladelius L Ulf Engström   X 

Birgitta Svensson S Per-Magnus Svensson X   

Summa 21 11 1 
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KF § 61 Antagande av 
kompetensförsörjningsstrategi 
Dnr KS 2024/81 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att anta kompetensförsörjningsstrategi enligt upprättat förslag. 

Ärendebeskrivning  
Strategiskt arbete med kompetensförsörjning är en viktig fråga för Aneby 
kommun för att möta dagens och framtidens behov. Det kommunala uppdraget 
är brett och kräver ett hundratal professioner och funktioner för att genomföras. 
Tillgång till kompetent arbetskraft möjliggör för kommunen att leverera välriktade 
och kvalitativa tjänster och service. 

Syftet med denna strategi är att Aneby kommun ska arbeta proaktivt och 
systematiskt med kompetensförsörjning för att nå uppsatta mål, behålla och 
utveckla befintliga medarbetare samt möta framtida utmaningar. 

Yrkanden 
Arijana Jazic (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Beslutsunderlag  
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2025-06-02 
Tjänsteskrivelse, 2025-04-11 
Kompetensförsörjningsstrategi 
      

Beslutet skickas till 
Kommundirektör 
HR  
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KF § 62 Revidering av pensionspolicy 
Dnr KS 2025/184 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att revidera pensionspolicy enligt upprättat förslag. 

Ärendebeskrivning  
Med anledning av antagande av reviderade OPF-KR rekommenderas att gällande 
pensionspolicy revideras. Revideringen innefattar endast redaktionella ändringar 
av tidigare avtalsnamnet OPF-KL till det nya namnet OPF-KR. 

Beslutsunderlag  
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2025-06-02 
Tjänsteskrivelse, 2025-04-11 
Förslag till reviderad pensionspolicy 
      

Beslutet skickas till 
Kommundirektör 
HR  
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KF § 63 Motion: Angående översyn och utökning 
av parkeringsplatser för rörelsehindrade i Aneby 
centralort 
Dnr KS 2025/203 
 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  
 

att bifalla motionen, samt 
 

att ställa sig bakom upprättat svar på motion angående översyn och utökning av 
parkeringsplatser för rörelsehindrade i Aneby centralort. 
 

Ärendebeskrivning  
Liberalerna har lämnat in en motion ”Ett Aneby tillgängligt för fler” den 31 mars 
2025. Kommunfullmäktige lämnade motionen till kommunstyrelsen för beredning 
samma dag. 
 

I motionen yrkas att Aneby kommun inventerar nuvarande tillgängliga 
parkeringsplatser för att försäkra att dessa är ändamålsenligt placerade och fyller 
sin funktion, samt att Aneby kommun i dialog med andra verksamheter inom till 
exempel närings- och föreningsliv i Aneby kompletterar med ytterligare 
tillgängliga parkeringsplatser där dessa idag saknas.  
 

Ett svar på motionen har tagits fram. I svaret redogörs för lagstiftning och praxis 
inom området. Det konstateras att arbete med parkeringsplatser för 
rörelsehindrade delvis är ett kontinuerligt pågående utifrån vilka verksamheter och 
behov som finns. Som exempel anordnades en ny parkeringsplats för 
rörelsehindrad vid Furulidskolan relativt nyligen. En enkel genomsökning visar att 
det finns 18 föreskrifter i Aneby tätort för en, eller i några fall flera, 
parkeringsplatser för rörelsehindrade. Därtill tillkommer platser på privat mark, i 
anslutning till exempelvis livsmedelsaffär och restaurang. 
 

Avslutningsvis konstateras att motionen och yrkandena i densamma är angelägna 
frågor som ligger i linje med kommunens pågående arbete och vision om ett gott 
liv i en hållbar och växande kommun och där kommunen vill vara en god 
kommun för samtliga invånare. 
 

Samhällsbyggnadsavdelningen kommer att fortsatt arbeta med parkeringsplatser 
för rörelsehindrade och genomföra en inventering av platserna under innevarande 
år. Avdelningen kommer också att föra en dialog med föreningar och näringsliv 
inom området, vilket kan komma att ske i samverkan med kultur och fritid samt 
med näringslivsansvarig.  
 

Med hänvisning till det upprättade svaret bifalles motionen. 
 

Yrkanden 
Jimmy Ekström (L) och Beata Allen (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag 
till beslut. 

Beslutsunderlag  
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2025-05-05 
Motion från Liberalerna, 2025-03-31  
Förslag till svar på motion, 2025-04-16  
Tjänsteskrivelse, 2025-04-16 
      

Beslutet skickas till 
Motionären 
Teknisk chef 
Samhällsbyggnadschef 
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     Dnr KS 2025/203 

1(3) 

 
 
 
 
    2025-04-16 
 
 
 
 

Svar på motion från Liberalerna ”Ett 

Aneby tillgängligt för fler” 
 

Liberalerna har lämnat in en motion ”Ett Aneby tillgängligt för fler” den 

31 mars 2025. 

 

I motionen skrivs; ”Aneby har flera områden för parkering i centralorten 

med platser i anslutning till bland annat affärslokaler, kommunala 

verksamheter, stationsområde och fritidsanläggningar eller idrottshallar. 

Vid några av dessa områden finns uppmärkta tillgänglighetsplatser eller 

så kallade handikapplatser. På vissa plaster saknas dessa i nära anslutning 

till verksamheten, exempelvis längs Aneby sportklubbs anläggning på 

Furulidsområdet eller vid konserthuset på Konserthusgatan. 

De platser som idag finns uppmärkta är ibland placerade på ett sätt som 

gör det svårt att använda ramp om man parkerar med ett fordon som 

lastas bakifrån med permobil eller liknande. Parkeringsplats märkt med 

tillgänglighetsmarkering (rullstol) har i flera fall vanlig plats i direkt 

anslutning vilket gör att andra bilar parkerar nära och en ramp ej kan 

fällas ut. Med en översyn av nuvarande tillgängliga parkeringsplatser i 

Aneby centralort och komplettering av ytterligare på strategiska platser 

där de idag saknas helt kan Aneby bli mer tillgängligt för fler. 

 

Med det ovan anförda yrkar Liberalerna i Aneby att fullmäktige beslutar: 

- att Aneby kommun inventerar nuvarande tillgängliga parkeringsplatser 

för att försäkra att dessa är ändamålsenligt placerade och fyller sin 

funktion. 

- att Aneby kommun i dialog med andra verksamheter inom till exempel 

närings- och föreningsliv i Aneby kompletterar med ytterligare 

tillgängliga parkeringsplatser där dessa idag saknas.” 

 

Lagstiftning inom området 

En angöringsplats för bilar ska finnas och parkeringsplatser för 

rörelsehindrade ska kunna ordnas efter behov inom 25 meters 

gångavstånd från en tillgänglig och användbar entré till publika lokaler, 

arbetslokaler och bostadshus. Antal parkeringsplatser för rörelsehindrade 

ska dimensioneras med hänsyn till avsedd användning eller antal 

bostäder och långsiktigt behov. 
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Parkeringsplatsen ska vara tydligt skyltad, även vintertid, med 

marksymbol och hänvisningsskylt. Ytan bör vara väl belyst. Minst en 

parkeringsplats för rörelsehindrad bör vara fem (5) meter bred. 

Breddmått kan minskas om fri gångyta bredvid kan tas i anspråk, för att 

medge i och urstigning via sidmonterad ramp på fordonet. En 

längsgående parkeringsplats, kantstensparkering, bör ha ett breddmått på 

3,6 meter så att en förare kan ta sig i och ur sin rullstol på förarsidan 

utan att vara exponerad för trafiken. Om gatan är lågtrafikerad och har 

mycket låga hastigheter kan ett smalare mått accepteras. Ytan för 

parkeringsplatsen ska vara fast, jämn och halkfri. Lutning i längs- och 

sidled ska inte heller överskrida 1:50 (2 procent). 

 

Ett parkeringstillstånd för rörelsehindrade (PRH) enligt 

trafiklagstiftningens definitioner är ett bevis om tillstånd att parkera med 

undantag från de parkeringsregleringar som meddelats i lokala 

trafikföreskrifter (LTF). I trafikförordningen finns de grundläggande 

reglerna för PRH. Tillståndet ska vara direkt knutet till en viss person 

och vara rikstäckande. Förhållanden i den egna kommunen får inte 

påverka bedömningen eftersom ett tillstånd gäller i stora delar av 

Europa. PRH kan även utfärdas för personer som inte själva är förare 

utan enbart medföljer som passagerare. Avgörande vid bedömningen av 

behovet av PRH ska vara den sökandes begränsade förmåga att förflytta 

sig mellan parkeringsplats och tänkbara målpunkter för normala 

aktiviteter i samhället. Vid bedömning av gångförmågan förutsätts den 

sökande använda normala gånghjälpmedel som exempelvis rullstol, 

rullator, kryckor eller käpp. I de fall PRH inte bedöms erforderligt finns 

ändå ofta möjlighet för den som medföljer som passagerare att bli körd 

fram till en plats nära målpunkten. 

 

Kommunerna är den myndighet som prövar ansökan och utfärdar 

eventuella parkeringstillstånd för rörelsehindrade. I Aneby kommun 

ansvarar samhällsbyggnadsnämnden för prövningen.  

 

Överväganden 

Arbete med parkeringsplatser för rörelsehindrade är delvis ett 

kontinuerligt pågående utifrån vilka verksamheter och behov som finns. 

Som exempel anordnades en ny parkeringsplats för rörelsehindrad vid 

Furulidskolan relativt nyligen. En enkel genomsökning visar att det finns 

18 föreskrifter i Aneby tätort för en, eller i några fall flera, 

parkeringsplatser för rörelsehindrade. Därtill tillkommer platser på privat 

mark, i anslutning till exempelvis livsmedelsaffär och restaurang.   

 

Motionen och yrkandena i densamma är angelägna frågor som ligger i 

linje med kommunens pågående arbete och vision om ett gott liv i en 

hållbar och växande kommun och där kommunen vill vara en god 

kommun för samtliga invånare. 
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Samhällsbyggnadsavdelningen kommer att fortsatt arbeta med 

parkeringsplatser för rörelsehindrade och genomföra en inventering av 

platserna under innevarande år. Avdelningen kommer också att föra en 

dialog med föreningar och näringsliv inom området, vilket kan komma 

att ske i samverkan med kultur och fritid samt med näringslivsansvarig.  

 

Med hänvisning till ovanstående bifalles motionen. 

 
Kommunstyrelsen 
 
 
 
Beata Allen 

Kommunstyrelsens ordförande 
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KF § 64 Medborgarförslag: Om cykelväg från 
Stalpet till Ralingsåsgården 
Dnr KS 2024/224 
 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  
 

att ställa sig bakom upprättat svar på medborgarförslag avseende gång- och 
cykelväg från Stalpet till Ralingsåsgården, samt  
 

att medborgarförslaget med detta är besvarat. 
 

Ärendebeskrivning  
Ett medborgarförslag med önskemål om anläggande av en gång- och cykelväg 
från Stalpet till Ralingsåsgården, inkom till kommunen den 3 juli 2024. 
Kommunfullmäktige beslutade 23 september 2024 att överlämna 
medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning.  
 

I medborgarförslaget framförs att det i samtal med många boende i Ralingsås 
framkommer att det saknas en säker väg till och från samhället. Det skrivs vidare 
att det finns barn från året upp till gymnasieålder, hundar som rastas och att vägen 
även används flitigt av elever och besökande på Ralingsåsgården. Avslutningsvis 
framförs att det inte finns krav om att den vägen ska vara upplyst och inte heller 
prioriterad för snöskottning.  
 

I framtaget förslag till svar konstateras att det är angeläget att arbeta med 
trafiksäkerhetsåtgärder runtom i vår kommun. Att förbättra för gång- och 
cykeltrafikanter är särskilt angeläget. Därigenom kan medborgarförslaget sägas 
ligga i linje med kommunens arbete och intentioner. Den sträcka som du önskar 
som gång- och cykelväg är omkring 2,5 kilometer lång, lite beroende av vilken 
sträckning som skulle vara aktuell. Önskemål om en gång- och cykelväg mellan 
Aneby och Ralingsås har framförts på olika sätt genom åren, både i form av 
tidigare medborgarförslag och genom politisk motion.   
 

Vägen från Aneby mot Ralingsås, väg 978, är statlig med Trafikverket som 
ansvarig väghållare. Det gör att det är Trafikverket som måste anlägga en gång- 
och cykelväg utmed vägen. Kommunen har fört en dialog med Trafikverket om 
en gång- och cykelväg utmed väg 978. Sträckan finns inte utpekad i den regionala 
cykelplanen vilket vid ett anläggande skulle innebära full kommunal finansiering. 
Trafikverkets schablon för investeringar motsvarande denna talar om en kostnad 
om cirka 10 000 kr per meter vilket totalt skulle innebära omkring 25 mnkr. Även 
om det är önskvärt med en gång- och cykelväg utmed sträckan ser Aneby 
kommun inte att en sådan investeringskostnad är rimlig och möjlig.   
 

Utifrån medborgarförslaget bjöd Aneby kommun in förslagsställaren tillsammans 
med boende i Ralingsås till ett kvällsmöte i mars 2025 för att kunna diskutera 
frågan vidare. Kommunstyrelsens ordförande tillsammans med 
samhällsbyggnadschef deltog från Aneby kommuns sida. Ett femtontal deltagare 
från byn och Ralingsåsgården närvarade. Ett positivt samtal fördes kring 
möjligheterna att hitta andra lösningar för en gång- och cykelväg, utanför 
vägområdet, men ändå i närhet av väg 978. Sammanfattningsvis krävs ett arbete av 
de boende i området för att hitta möjliga vägar för att kunna förverkliga en gång- 
och cykelväg samtidigt som Aneby kommun kan vara med och stötta i arbetet där 
så är möjligt.  
 

Med hänvisning till det upprättade svaret föreslås att medborgarförslaget är 
besvarat. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 

Kommunfullmäktige 2025-06-16 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 
Beata Allen (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Beslutsunderlag  
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2025-05-05 
Medborgarförslag, 2024-07-03  
Förslag till svar på medborgarförslag, 2025-03-31  
Tjänsteskrivelse, 2025-03-31 
      

Beslutet skickas till 
Förslagsställaren 
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Dnr KS 2024/224 

1(2) 

 
 
 

 
Emanuel Vårskog 
   

 
 

Svar på medborgarförslag avseende gång- och cykelväg 

mellan Stalpet och Ralingsåsgården 

 

Tack för ditt medborgarförslag! 

 

Kommunfullmäktige har mottagit ditt medborgarförslag med förslag och 

önskan om en gång- och cykelväg mellan Stalpet och Ralingsåsgården.   

 

Du skriver i ditt medborgarförslag att i samtal med många boende i 

Ralingsås framhålls att det saknas en säker väg till och från samhället. Du 

framför att trafiken i dagsläget är både högre i kvantitet och med högre 

hastighet än för några år sedan. Du skriver vidare: ”Det finns barn från 

året upp till gymnasieålder, hundar som rastas alla som alla nyttjar vägen 

som transport yta. Med cykel och moped, vagn och promenerade. 

Vägen används även flitigt av elever och besökande på Ralingsåsgården, 

där ibland högstadieelever i samband med skolavslutningen. I min värld 

så finns det inget krav på att den vägen skall vara upplyst. Inte heller 

prioriterad för snöskottning. Trevligt om det görs men det efter att 

samhället är färdigskottat.” Avslutningsvis konstateras att det finns 

bostäder och liknande längs vägen vilket gör att gång- och cykelvägen 

inte behöver sträcka sig direkt parallellt med vägen. Du önskar att din 

familj och dina grannar ska känna sig trygga när ni rör er på den 

sträckning som finns. 

 

Det är angeläget att arbeta med trafiksäkerhetsåtgärder runtom i vår 

kommun. Att förbättra för gång- och cykeltrafikanter är särskilt 

angeläget. Därigenom kan ditt medborgarförslag sägas ligga i linje med 

kommunens arbete och intentioner. 

 

Den sträcka som du önskar som gång- och cykelväg är omkring 2,5 

kilometer lång, lite beroende av vilken sträckning som skulle vara aktuell. 

Önskemål om en gång- och cykelväg mellan Aneby och Ralingsås har 

framförts på olika sätt genom åren, både i form av tidigare 

medborgarförslag och genom politisk motion.  

 

Vägen från Aneby mot Ralingsås, väg 978, är statlig med Trafikverket 

som ansvarig väghållare. Det gör att det är Trafikverket som måste 

anlägga en gång- och cykelväg utmed vägen. Kommunen har fört en 

dialog med Trafikverket om en gång- och cykelväg utmed väg 978. 
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Sträckan finns inte utpekad i den regionala cykelplanen vilket vid ett 

anläggande skulle innebära full kommunal finansiering. Trafikverkets 

schablon för investeringar motsvarande denna talar om en kostnad om 

cirka 10 000 kr per meter vilket totalt skulle innebära omkring 25 mnkr. 

Även om det är önskvärt med en gång- och cykelväg utmed sträckan ser 

Aneby kommun inte att en sådan investeringskostnad är rimlig och 

möjlig.  

 

Utifrån ditt medborgarförslag bjöd Aneby kommun in dig och dina 

grannar i Ralingsås till ett kvällsmöte i mars 2025 på Ralingsåsgården för 

att kunna diskutera frågan vidare. Kommunstyrelsens ordförande 

tillsammans med samhällsbyggnadschef deltog från Aneby kommuns 

sida. Ett femtontal deltagare från byn och Ralingsåsgården närvarade. Ett 

positivt samtal fördes kring möjligheterna att hitta andra lösningar för en 

gång- och cykelväg, utanför vägområdet, men ändå i närhet av väg 978. 

Sammanfattningsvis krävs ett arbete av de boende i området för att hitta 

möjliga vägar för att kunna förverkliga en gång- och cykelväg samtidigt 

som Aneby kommun kan vara med och stötta i arbetet där så är möjligt.  

 

Med hänvisning till ovanstående är medborgarförslaget besvarat. 

 
Kommunfullmäktige  
 

 

Birgitta Svensson 
Kommunfullmäktiges ordförande 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 

Kommunfullmäktige 2025-06-16 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KF § 65 Medborgarförslag: Om att uppföra en 
glasskiosk på Skärsjö badplats 
Dnr KS 2024/261 
 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  
 

att ställa sig bakom upprättat svar på medborgarförslag om att uppföra en 
glasskiosk på Skärsjö badplats, samt  
 

att medborgarförslaget med detta är besvarat. 
 

Ärendebeskrivning  
Ett medborgarförslag om att uppföra en glasskiosk på Skärsjö badplats inkom till 
kommunen den 7 september 2024. Kommunfullmäktige lämnade den 23 
september 2024 vidare medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning.  
 

I medborgarförslaget framförs; ”Skulle vara kul om man kunde bygga en 
glasskiosk vid skärsjö badplats då ungdomar och barn älskar glass. Kiosken ska 
också sälja läsk, chips och godis med mera. Jag tycker att man ska bygga en 
glasskiosk vid Skärsjö badplats då det inte finns någon där så slipper man åka till 
någon annan badplats längre bort.”  
 

I upprättat förslag till svar konstaterar Aneby kommun att det är ett trevligt 
medborgarförslag. En kiosk eller liknande skulle öka attraktiviteten och servicen 
vid badplatsen. Aneby kommun tycker att medborgarförslaget är trevligt. En kiosk 
eller liknande skulle öka attraktiviteten och servicen vid badplatsen. Att uppföra 
en glasskiosk i sig är inget ansvar eller en fråga som faller inom ramen för 
kommunens grunduppdrag men kommunen har ändå tittat på förutsättningarna 
och möjligheterna att få till en sådan verksamhet vid Skärsjö badplats.  
 

Verksamheten skulle kräva en anmälan om livsmedelsverksamhet till 
samhällsbyggnadsnämnden. En stor utmaning är att hålla glassen tillräckligt kall i 
och med att el saknas vid badplatsen. Är det förpackad glass är sannolikt 
hygienfrågan inget stort problem, men någon form av handhygien måste kunna 
hållas, det finns flera lösningar som exempelvis en dunk med rent vatten, tvål och 
tork, eller motsvarande. Kultur-s och fritidsenheten har efterfrågat intresse hos 
föreningslivet för att driva en glasskiosk på Skärsjö badplats. Samtliga föreningar i 
kommunen har fått förfrågan. Endast tre föreningar har inkommit med svar. SOK 
Aneby och Vireda sockenförening har tackat nej. Bälaryds bygdegårdsförening har 
visat ett visst intresse, dock under förutsättning att det finns el framdraget vid 
badplatsen. Kommunen ser inte att det i nuläget finns resurser eller ekonomi för 
att ansluta vare sig el eller vatten vid badplatsen. Marken vid Skärsjö badplats är 
inte heller i kommunalt ägande. Däremot är Aneby kommun positiv till 
glassförsäljning eller liknande vid badplatsen, om någon aktör ser möjligheter att 
bedriva en sådan verksamhet.  
 

Med hänvisning till ovanstående föreslås att medborgarförslaget är besvarat. 
 

Yrkanden 
Beata Allen (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 

Beslutsunderlag  
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2025-06-02 
Medborgarförslag, 2024-09-07  
Tjänsteskrivelse, 2025-04-24  
Förslag till svar på medborgarförslag, 2025-04-24 
      

Beslutet skickas till 
Förslagsställaren 
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Dnr KS 2024/261 

Mattias Ram 

Svar på medborgarförslag om att uppföra en glasskiosk på 
Skärsjö badplats 

Tack för ditt medborgarförslag! 

Kommunfullmäktige har mottagit ditt medborgarförslag om att uppföra 

en glasskiosk på Skärsjö badplats. 

I ditt medborgarförslag skriver du; ”Skulle vara kul om man kunde bygga 

en glasskiosk vid skärsjö badplats då ungdomar och barn älskar glass. 

Kiosken ska också sälja läsk, chips och godis med mera. Jag tycker att 

man ska bygga en glasskiosk vid Skärsjö badplats då det inte finns någon 

där så slipper man åka till någon annan badplats längre bort.” 

Aneby kommun tycker att medborgarförslaget är trevligt. En kiosk eller 

liknande skulle öka attraktiviteten och servicen vid badplatsen. Att 

uppföra en glasskiosk i sig är inget ansvar eller en fråga som faller inom 

ramen för kommunens grunduppdrag men kommunen har ändå tittat på 

förutsättningarna och möjligheterna att få till en sådan verksamhet vid 

Skärsjö badplats. 

Verksamheten skulle kräva en anmälan om livsmedelsverksamhet till 

samhällsbyggnadsnämnden. Det blir sedan ett tillsynsbesök som kan ta 

lite olika lång tid beroende av verksamhetens omfattning.  

En stor utmaning är att hålla glassen tillräckligt kall i och med att el 

saknas vid badplatsen. Är det förpackad glass är sannolikt hygienfrågan 

inget stort problem, men någon form av handhygien måste kunna hållas, 

det finns flera lösningar som exempelvis en dunk med rent vatten, tvål 

och tork, eller motsvarande. Beroende på under hur lång tid glassen ska 

säljas så kan det krävas att försäljaren eller försäljarna ska kunna gå på 

toaletten, och då förstås tvätta händerna på ett bra sätt efter besöket. 

Kultur- och fritidsenheten har efterfrågat intresse hos föreningslivet för 

att driva en glasskiosk på Skärsjö badplats. Samtliga föreningar i 

kommunen har fått frågan. Endast tre föreningar har svarat, där SOK 

Aneby och Vireda sockenförening har tackat nej. Bälaryds 

bygdegårdsförening, har visat ett 
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visst intresse, dock under förutsättning att det finns el framdraget vid 

badplatsen. 

 

Kommunen ser inte att det i nuläget finns resurser eller ekonomi för att 

ansluta vare sig el eller vatten vid badplatsen. Marken vid Skärsjö 

badplats är inte heller i kommunalt ägande. Däremot är Aneby kommun 

positiv till glassförsäljning eller liknande vid badplatsen, om någon aktör 

ser möjligheter att bedriva en sådan verksamhet.  

 

Med hänvisning till ovanstående är medborgarförslaget besvarat. 

 

 

Aneby kommun 

 

 

 

Birgitta Svensson 

Kommunfullmäktiges ordförande 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2025-06-16 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 66 Medborgarförslag: Angående hundlatriner 
Dnr KS 2024/131 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att ställa sig bakom upprättat svar på medborgarförslag om hundlatriner i Aneby, 
på Bredestadsvägen samt i allén vid Aneby gård, samt 

att bifalla medborgarförslaget.  

Ärendebeskrivning  
Ett medborgarförslag om hundlatriner i Aneby, på Bredestadsvägen och i allén vid 
Aneby gård, inkom till kommunen den 14 mars 2024.   

I medborgarförslaget skrivs att många rastar sina hundar i utkanten av Aneby och 
på spåren i Bredestadskogen. Det underlättar med latriner och för allas trivsel.   

Ett förslag till svar har tagits fram. I svaret konstateras att Aneby kommun tycker 
att medborgarförslaget är bra och instämmer i fördelarna med latriner, strategiskt 
utplacerade. Tekniska enheten kommer att se över hundlatrinerna i området och 
utöka med någon eller några latriner på lämpliga platser. Det är angeläget att 
placeringarna blir bra, såväl för invånarna som för tekniska enheten när det 
kommer till skötsel och tömning.   

Med hänvisning till svaret bifalls medborgarförslaget. 

Yrkanden 
Beata Allen (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Beslutsunderlag  
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2025-06-02 
Medborgarförslag, 2024-03-14  
Tjänsteskrivelse, 2025-05-16  
Förslag till svar på medborgarförslag, 2025-05-16 
      

Beslutet skickas till 
Förslagsställaren 
Teknisk chef 
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Dnr KS 2024/131 

Anne-Maj Hillberg  

Svar på medborgarförslag om hundlatriner i Aneby, på 
Bredestadsvägen och i allén vid Aneby gård 

Tack för ditt medborgarförslag! 

Kommunfullmäktige har mottagit ditt medborgarförslag om fler 

hundlatriner på Bredestadsvägen och i allén vid Aneby gård. 

I medborgarförslaget skriver du att många rastar sina hundar i utkanten 

av Aneby och på spåren i Bredestadskogen. Det underlättar med latriner 

och för allas trivsel.  

Aneby kommun tycker att medborgarförslaget är bra och instämmer i 

fördelarna med latriner, strategiskt utplacerade. Tekniska enheten 

kommer att se över hundlatrinerna i området och utöka med någon eller 

några latriner på lämpliga platser. Det är angeläget att placeringarna blir 

bra, såväl för invånarna som för tekniska enheten när det kommer till 

skötsel och tömning.  

Med hänvisning till ovanstående bifalles medborgarförslaget. 

Kommunfullmäktige 

Birgitta Svensson 

Kommunfullmäktiges ordförande 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2025-06-16 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 67 Fyllnadsval politiskt uppdrag som 
ersättare i Marbäcks skogsallmänning 
Dnr KS 2025/218 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att utse Torbjörn Adolfsson (S) till politiskt uppdrag som ersättare i Marbäcks 
skogsallmänning. 

Ärendebeskrivning  
Fyllnadsval politiskt uppdrag som ersättare i Marbäcks skogsallmänning. 

      

Beslutet skickas till 
Marbäcks skogsallmänning 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2025-06-16 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 68 Avsägelse politiskt uppdrag som 
ersättare i kommunfullmäktige 
Dnr KS 2025/237 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att godkänna Sofie Thuressons (S) avsägelse som ersättare i kommunfullmäktige, 
samt att begära omräkning för uppdraget hos Länsstyrelsen. 

Ärendebeskrivning  
Sofie Thuresson (KD) har inkommit med en avsägelse från sitt uppdrag som 
ersättare i kommunfullmäktige. 

Beslutsunderlag  
Avsägelse politiskt uppdrag som ersättare i KF 
      

Beslutet skickas till 
Länsstyrelsen 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2025-06-16 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 69 Avsägelse politiskt uppdrag som 
ersättare i kommunstyrelsen och barn- och 
utbildningsutskottet 
Dnr KS 2025/249 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att godkänna Sandra Bergqvists (M) avsägelse från politiska uppdrag som ersättare 
i kommunstyrelsen och barn- och utbildningsutskottet.  

Ärendebeskrivning  
Avsägelse från politiska uppdrag som ersättare i kommunstyrelsen och barn- och 
utbildningsutskottet.  

Beslutsunderlag  
Avsägelse ersättare kommunstyrelsen och barn- och utbildningsutskottet.  
      

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2025-06-16 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 70 Fyllnadsval politiskt uppdrag som 
ersättare i kommunstyrelsen 
Dnr KS 2025/249 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att utse Johan Hjertberg (M) till politiskt uppdrag som ersättare i 
kommunstyrelsen.  

Ärendebeskrivning  
Fyllnadsval politiskt uppdrag som ersättare i kommunstyrelsen. 

      

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 
Politiska administrationen 
Lön 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2025-06-16 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 71 Ej verkställda beslut till IVO kvartal 2 
Dnr KS 2025/35 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att lägga informationen till handlingarna samt anmäla beslutet till 
kommunrevisionen. 

Ärendebeskrivning  
Sociala utskottet rapporterar till Inspektionen för Vård och Omsorg, IVO, 
angående beslut enligt 3 kap 1§ SoL och rapportering enligt 16 kap 6 f § SoL, 
samt beslut enligt 9 § och rapportering enligt 28 f-g §§ LSS. Det har förekommit 
beslut som ännu inte har verkställts, och detta har meddelats till IVO i den 
kvartalsvisa rapporten.  

För kvartalet finns två ej verkställda beslut. 

Beslutsunderlag  
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2025-05-05 
Ej verkställda beslut Aneby kommun 
      

Beslutet skickas till 
Kommunrevisionen 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2025-06-16 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 72 Anmälningsärenden 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att lägga informationen till handlingarna.  

Ärendebeskrivning  
Protokoll kommunstyrelsen, 2025-05-05 
Protokoll kommunstyrelsen, 2025-06-02 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2025-06-16 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 73 Interpellation från Pia Eliasson (V) till 
sociala utskottets ordförande gällande budget 
omsorg 
Dnr KS 2025/274 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att lägga informationen till handlingarna.  

Ärendebeskrivning  
Pia Eliasson (V) har lämnat in en interpellation om budget omsorg till sociala 
utskottets ordförande. 

Sociala utskottets ordförande Arijana Jazic (S) besvarar interpellationen.  

Beslutsunderlag  
Interpellation från Pia Eliasson V till sociala utskottets ordförande gällande 
budget omsorg. 
Svar på interpellation från Pia Eliasson V till sociala utskottets ordförande 
gällande budget omsorg 
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 Rubrik
Interpellation

Motion, interpellation eller fråga till kommunfullmäktige

1. Motion, interpellation eller fråga till kommunfullmäktige

Jag vill lämna in en interpellation

Interpellation
Interpellation bör skickas in till kommunledningskontoret sju dagar före det sammanträde vid vilket ledamoten avser att ställa 
interpellationen.

Beskrivning
Under flera år har omsorgsförvaltningen i Aneby kommun haft stora ekonomiska underskott. Nuvarande regerings beslut att 
prioritera skattesänkningar, som framförallt gynnar de som redan har mer än de behöver, framför att att kompensera kommunerna 
för den enorma inflation som drabbat kommunerna rejält. Till följd av detta har de ekonomiska förutsättningarna för framförallt 
omsorgsförvaltningen blivit markant försämrade.Vänsterpartiet har vid flera tillfällen påtalat att omsorgsförvaltningen behöver ett 
rejält budgettillskott för att ha råd med den service som behövs till kommunens omsorgstagare. Såväl nuvarande som tidigare styre 
har hävdat att sparkrav är vägen ut ur den ekonomiska krisen i verksamheten. Vid flera tillfällen har de styrande i Aneby påtalat att 
sparkraven inte påverkar verksamheten, men vi hör nu från flera håll att bristerna i verksamheten är kännbara för såväl personal 
som omsorgstagare, inte bara på säbo, där personalen skrivit insändare, utan även inom hemtjänsten där 15-20 besök per dag inte 
hör till ovanligheten.Vi i Vänsterpartiet anser att kommuninnevånarna skall få den service de har behov av, kosta vad det kostar 
vill, samtidigt som vi hör signaler från såväl majoriteten som stora delar av oppositionen att skattehöjningar är uteslutna, kosta vad 
det kosta vill för våra omsorgstagare och och barn i skola och förskola.Så, nu frågar jag dig, Arijana Vad skall Aneby kommun göra 
för att komma till rätta med de brister som finns i den sociala sektorn?Hur långt skall det gå med missförhållande i verksamheten 
innan ni överväger en skattehöjning för att ge verksamheten de medel den behöver?Vilka andra åtgärder överväger ni för att 
säkerställa att omsorgsförvaltningen i Aneby kommun har de medel som krävs för att ge en bra och fungerande omsorg till 
omsorgstagarna, utan att personalen bränner ut sig?

Partitillhörighet
Vänsterpartiet

Kontaktuppgifter
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Svar på interpellation från Vänsterpartiet – angående brister och ekonomiska 
förutsättningar inom den sociala sektorn 

Tack för interpellationen. Jag delar Vänsterpartiets engagemang för att säkerställa en 
trygg och kvalitativ omsorg för våra invånare. Det är en angelägen och komplex fråga som 
kräver både långsiktighet, ansvarstagande och samverkan. 

Det stämmer att sociala avdelningen under flera år har haft stora ekonomiska 
utmaningar. År 2023 uppgick underskottet till 26,7 mnkr, 2024 minskade det till 15,9 
mnkr och prognosen för 2025 visar ett fortsatt underskott på 13,0 mnkr. Det är en positiv 
förflyttning i rätt riktning – en resa som är krävande för alla inblandade, men samtidigt 
nödvändig.  

De främsta orsakerna till underskotten är höga personalkostnader, höga 
placeringskostnader inom funktionshinderomsorgen samt inom barn och unga, samt 
höga konsultkostnader inom sjuksköterskegruppen. För att hantera dessa ekonomiska 
utmaningar har kommunen vidtagit flera åtgärder under 2024 och fortsätter 
omställningsarbetet även under 2025. 

Fråga: Vad ska Aneby kommun göra för att komma till rätta med bristerna inom den 
sociala sektorn? 

 
Svar: Omställningsarbete pågår. Arbetet som nu sker omfattar bland annat: 

• översyn av bemanning 

• införande av digitala stöd 

• samverkan med civilsamhälle och region 

• omställning till mer kostnadseffektiva arbetssätt 

Under 2024 genomförde sociala avdelningen ett omfattande arbete med att se över 
personalkostnaderna – ett arbete som fortsätter även under 2025. Åtgärdsplaner har 
tagits fram och avdelningen arbetar aktivt med att genomföra dessa. 

Vi följer utvecklingen noga, både utifrån personalens arbetsmiljö och brukarnas behov. 
Omställningen till en ny socialtjänstlag är också en viktig del i framtidens vård och 
omsorg, där vi redan nu arbetar för fler preventiva och förebyggande insatser – som ett 
sätt att säkerställa att våra resurser används till dem som behöver dem mest. 
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Fråga: Hur långt ska det gå med missförhållanden i verksamheten innan ni 
överväger en skattehöjning för att ge verksamheten de medel den behöver? 

 
Svar: Vi följer upp både brukar- och medarbetarperspektivet. Brukarundersökningarna 
visar ett högt nöjdhetsindex – exempelvis 95 % nöjdhet inom hemtjänsten. Flera insatser 
har införts för att stärka individens inflytande, och samverkan mellan funktioner har 
förbättrats. Brukarundersökningar används aktivt för att förbättra kvaliteten i insatserna. 

Samtidigt tar vi till oss resultaten från medarbetarundersökningen, där HME-index har 
sjunkit några år i rad, även om vi ser en liten förbättring i år. Det är något vi tar på största 
allvar och följer upp kontinuerligt. 

Att höja kommunalskatten är ett stort och långsiktigt beslut som påverkar hela 
kommunens befolkning – inte minst dem med lägst inkomster. I dagsläget är det inte ett 
beslut som ligger på bordet, men det är inte heller något vi principiellt utesluter. 

Vi är skyldiga våra invånare att först visa att vi använder de resurser vi redan har på bästa 
sätt och att vi gör allt vi kan inom nuvarande ekonomiska ramar. 

Fråga: Vilka andra åtgärder överväger ni för att säkerställa att omsorgsförvaltningen 
i Aneby kommun har de medel som krävs för att ge en bra och fungerande omsorg 
till omsorgstagarna utan att personalen bränner ut sig? 

 
Svar: Vi befinner oss i ett omställningsarbete. Det är tufft – både ekonomiskt och 
organisatoriskt – men det genomförs med omsorgen om både brukare och personal i 
fokus. Vi måste arbeta tillsammans, ta ansvar och skapa en verksamhet som är hållbar 
över tid. Det handlar inte om att ”spara oss ur krisen”, utan om att långsiktigt ställa om 
till arbetssätt som både möter människors behov och håller sig inom ekonomiska ramar. 

Sjukfrånvaron är något högre än önskat, och därför fortsätter vi arbeta aktivt med 
uppföljning, dialog och förbättrad arbetsmiljö. Det här är inget arbete som kan 
genomföras snabbt, men det pågår – med ett tydligt mål om långsiktig hållbarhet, både 
för personal och brukare. 

Vi arbetar tillsammans för Esthers bästa – där helhetsperspektivet är centralt. Vi strävar 
efter att stödja våra kommuninvånare i att själva ta ansvar för sin situation så långt det är 
möjligt, och vi gör det i samverkan med andra aktörer – både internt och externt. 

 

Arijana Jazic (S) 

Ordförande i Sociala utskottet  
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